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Protokół Nr XLIII/22 

z XLIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 27 czerwca 2022 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:00 otworzył XLIII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy w kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk.  

Powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Oznajmił, że obowiązek informacyjny wobec tych osób 

spełniany jest poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach 

wejściowych do sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula 

znajduje się również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zapoznanie się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz mieszkańców oglądających transmisję z obrad. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica 

Danuta Dubicka, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

Mariusz Gniot, Dyrektor Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy Marek 

Połczyński, Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Komisji Edukacji Narodowej w Łobżenicy 

Hanna Król-Synoradzka, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Iwona 

Matejczyk-Obremska, Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Katarzyna 

Paczyńska oraz sołtysi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Panią Dyrektor Hannę Król-Synoradzką o podejście na środek sali sesyjnej. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej podziękował Pani Dyrektor Hannie Król-

Synoradzkiej za trzydzieści osiem lat pracy zawodowej poświęconej oświacie. Oznajmił: 

„Ponad dwadzieścia lat bycia dyrektorem. Najpierw w szkole podstawowej, potem 

wicedyrektorem gimnazjum, potem dyrektorem gimnazjum. Rzeczywiście w tej pracy to 

wszystko meandrowało. Wiele obowiązków. Tworzenie gimnazjum. Potem rezygnacja z tego 

gimnazjum”.  

Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że współpraca z Panią Dyrektor układała się dobrze. 

Powiedział, że „zawsze nam zależało na tym, żeby poziom łobżenickiej oświaty był jak 

najwyższy, na miarę możliwości”. Docenił zaangażowanie Pani Dyrektor w działania 

ponadstandardowe takie jak np. Uniwersytet Trzeciego Wieku czy orkiestra szkolna. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Komisji Edukacji Narodowej w Łobżenicy Hanna 

Król-Synoradzka 

Podziękowała za współpracę władzom Gminy, Radzie Miejskiej, sołtysom oraz Panu 

Dyrektorowi Markowi Połczyńskiemu. Oznajmiła, że praca w oświacie sprawiała jej 

satysfakcję. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

W imieniu wspólnoty samorządowej złożył gratulacje Przewodniczącemu Rady Miejskiej  

z powodu otrzymania od Pana Prezydenta Andrzeja Dudy Złotego Krzyża Zasługi za 

działania na rzecz samorządu terytorialnego. Powiedział: „Z ogromną satysfakcją myślę, że 

wielu z nas odebrało tą wiadomość i myślę, że nie było w tym żadnego zaskoczenia”. 

Podkreślił, że Pan Przewodniczący Antoni Kapeja działa w wielu sferach życia publicznego  

i społecznego.  

Burmistrz Łobżenicy kontynuował: „To odznaczenie to jest dowartościowanie na pewno, ale 

to jest (…) uwieńczenie całej działalności, a tyle lat jeszcze przed Panem i życzę, aby ta 

działalność była kontynuowana”. Dodał, że często szukamy bohaterów w przeszłości, ale 

„bohaterowie są też teraz”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w uroczystości wręczenia odznaczenia państwowego w dniu 27 maja 

uczestniczył również Pan Dyrektor Mariusz Gniot. Oznajmił: „Jak otrzymałem to 

zaproszenie, nie do końca jeszcze sobie zdawałem sprawę, bo otrzymywałem różne 
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wyróżnienia, czy to na szczeblu sportowym, czy to przy dożynkach, (…) ale po jakimś czasie 

dotarło do mnie, uświadomiłem sobie, że rzeczywiście jest to dla mnie ogromne 

podziękowanie, zaszczyt za to co robiłem, bo ja jak zaczynałem trzydzieści lat temu czy 

nawet wcześniej jako młody chłopak, gdzie już te pewne funkcje pełniłem, nigdy nie 

zdawałem sobie sprawy, że kiedyś będę za to otrzymywał jakąś nagrodę. W tym medalu,  

w tym krzyżu właśnie, (…) tam są setki kilometrów mojego wkładu, pieniędzy, czasu”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wręczenie odznaczenia państwowego było 

ogromnym przeżyciem. Dodał, że nadal będzie angażował się w życie społeczne.  

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poprosił radnych o potwierdzenie obecności  

w systemie eSesja. Poinformował, że obecnych jest trzynastu radnych. Dodał, że Rada może 

podejmować uchwały. 

Radni nieobecni: Ryszard Biniak, Krzysztof Matejek. 

 

Zawiadomienia o sesji oraz listy obecności stanowią załączniki nr 1-5 do protokołu.   

 

Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Zaproponował dokonanie zmiany treści czternastego punktu na: Podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu, 

Delegatura w Pile.  

W związku z brakiem uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w powyższej kwestii.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, dokonała zmiany treści 

czternastego punktu w porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że następna zmiana ma dotyczyć piętnastego punktu w porządku obrad, który 

otrzymałby następujące brzmienie: Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu 

Audytu krajobrazowego województwa wielkopolskiego. 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie zmiany programu 

sesji. 



 4 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, dokonała zmiany treści 

piętnastego punktu w porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wnioskował o poszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę nr XXXIII/313/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 28 września 2021 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie Gminy Łobżenica do 

Stowarzyszenia „Porozumienie dla rozwoju Krajny”. Zaproponował, aby ująć ten temat  

w punkcie dwunastym. 

 

Pismo Burmistrza Łobżenicy stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, poszerzyła porządek 

obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 maja 

2021 roku w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Łobżenica w latach 2021-2026. Zaproponował, aby ująć ten temat w punkcie 

siedemnastym. 

 

Radnie nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, poszerzyła porządek 

obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy radni mają inne propozycje dotyczące programu sesji. 

W związku z brakiem uwag Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad wraz z wprowadzonymi zmianami.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzonymi zmianami: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2021 rok. 

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania        za 

2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2021 rok. 

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na 

dzień 31 grudnia 2021 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2021 rok. 



 6 

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Gminy za 2021 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 

11. Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXIII/313/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 września 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz 

przystąpienie Gminy Łobżenica do Stowarzyszenia „Porozumienie dla rozwoju 

Krajny”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2022/2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Poznaniu, Delegatura w Pile. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego 

województwa wielkopolskiego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 maja 2021 roku w sprawie Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Łobżenica w latach 2021-2026. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Łobżenica. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Dębno dla działki nr 10/49. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Ferdynandowo dla działki nr 162/24. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Walentynowo dla działki nr 153/3. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 209/2, 209/3, 209/4, 209/5, 209/6 

w obrębie Kunowo. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 334/6 w obrębie Luchowo. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 163, 164, 165, 166, 167, 168, 170, 

171, 172, 174, 176, 177, 178 w obrębie Kunowo. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 199/2, 199/3, 199/5, 199/6, 199/8 

w obrębie Wiktorówko. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2022-2034. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2022 

rok. 

28. Interpelacje, zapytania radnych. 

29. Wolne głosy i wnioski. 

30. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali drogą elektroniczną protokół z sesji w dniu 27 maja 2022 r. 

Wnioskował o przyjęcie tego dokumentu, bez odczytania. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

z XLII sesji w dniu 27 maja 2022 r., bez odczytania. 
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Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Pana Burmistrza. Następnie otworzył 

dyskusję w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył kwestię tuczu nakładczego w zachodniej części gminy. Powiedział: „Teraz jak to się 

ma. My na to pozwalamy. Wcześniej żeśmy byli przeciwni temu, a teraz praktycznie chcemy 

znowu tego samego. Mamy zapis dopuszczający do 160 chyba sztuk dużych”. Zapytał: „Kto 

będzie to kontrolował ? Czy będzie nad tym nadzór ?”  

Kontynuował: „Mówię, że to jest znowu wielka bomba. Powstaną potężne świniarnie. (…)  

Ja wiem, że oni planują budować biogazownię, ale ktoś powinien nam przedstawić scenariusz 

tego, czy ta biogazownia przetrawi tą gnojowicę. Ja ze swoich źródeł, jak zasięgałem opinii, 

że to nie da rady, bo ta gnojowica może być tylko częścią udziału w procesie fermentacji, 

żeby ta biogazownia chodziła to powinno być około tysiąca hektarów kukurydzy do tego”. 

Dodał: „Czy nie powinniśmy się bliżej temu przyjrzeć ?”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Będziemy się temu przyglądać. Będziemy mieli pełną wiedzę, jaki jest zamysł 

inwestora. No i oczywiście jest tutaj jeszcze nadzór ochrony środowiska”. Powiedział: 

„Możemy też zorganizować spotkanie, na którym inwestor powie, czy przedstawi informację, 

jaka ma być inwestycja, o jakiej wielkości i z czym jest to związane, żeby rozwiać te 

wątpliwości nasze. Też dopuszczam takie spotkanie, czy na Komisji Komunalnej, jeżeli taka 

potrzeba będzie”. Dodał: „To będzie na pewno skontrolowane, także nie ma tam samowoli. 

Nie po to podejmowaliśmy uchwały, żeby dzisiaj nie miały one mocy prawnej. Chcemy 

chronić nasze środowisko”. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Wyraził obawę o zbyt dużą liczbę chlewni. Powiedział: „Z tego Gmina złotówki mieć nie 

będzie, bo jak wybudują, inwestycja jest budowlana, Gmina daje ulgi w podatku rolnym”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że są raporty oddziaływania na środowisko. Dostrzegł potrzebę  

zorganizowania odrębnego spotkania z inwestorami, aby rozwiać powstałe wątpliwości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

W związku z brakiem innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego 

punktu w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali informację drogą elektroniczną. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 6 Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Rada Miejska otrzymała raport o stanie Gminy. Oznajmił, że dokument ten 

był omawiany na komisjach. Poprosił o zabranie głosu przez Pana Burmistrza. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że raport jest pisemnym sprawozdaniem Burmistrza i obejmuje podsumowanie 

działalności organu wykonawczego w roku poprzednim. Stwierdził, że jest to materiał, który 
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w pewnym sensie obliguje mieszkańców do tego, aby współuczestniczyć w działalności 

samorządowej. Przypomniał, że mieszkańcy mają prawo wziąć udział w dyskusji nad 

raportem. Oznajmił, że mogą oni zapoznać się z sytuacją, potencjałem oraz zamierzeniami 

Gminy, „z postępami właściwie w skali rok do roku”. Dodał, że „jest to pewna forma 

zwiększenia udziału mieszkańców w procesie kontrolnym”. 

Burmistrz Łobżenicy kontynuował, że raport jest obszernym dokumentem i odnosi się do 

poszczególnych obszarów funkcjonowania Gminy. Poinformował, że raport dotyczy tematów 

takich jak strategia rozwoju, charakterystyka demograficzna, finanse, wykonanie budżetu, 

informacja o stanie mienia komunalnego, zasoby materialne Gminy, infrastruktura 

komunalna, środowisko naturalne, oświata, kultura, sport, realizacja uchwał Rady Miejskiej 

oraz współpraca Gminy w kraju i zagranicą. 

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Ten rok 2021 był bardzo trudnym rokiem, ponieważ 

zmagaliśmy się z pandemią COVID-19 i ta działalność była mocno ograniczona, jednak 

budżet był realizowany. Analizując całą treść raportu należy obiektywnie przyznać, że Gmina 

wykonała swój plan w 2021 r., właściwie prawie w 100%. Widać to po wykonaniu budżetu, 

zarówno po stronie dochodów jak również po stronie wydatków. Widać to również po 

realizacji zadań z opieki społecznej, zadań inwestycyjnych Gminy. Tutaj był duży rozmach, 

nie nastąpiło żadne załamanie, powiedziałbym, że wręcz przeciwnie, nadal utrzymywało się 

wysokie tempo realizacji inwestycji”. 

Włodarz Gminy oznajmił, że wspólne działania Burmistrza i Rady Miejskiej skierowane są na 

ciągłą poprawę warunków życia mieszkańców. Stwierdził, że poważną przeszkodą  

w realizacji wielu potrzeb są niskie możliwości finansowe Gminy.  

Wyraził zadowolenie z powodu pozyskiwania przez Gminę dużego wsparcia ze środków 

zewnętrznych. Powiedział: „Środki takie, których w historii nigdy nie otrzymywaliśmy, które 

mogą rzeczywiście bardzo korzystnie wpłynąć na rozwój tej gminy w wielu obszarach. 

Inwestycje tak kosztochłonne ze środków zewnętrznych, które robimy i będziemy robili. 

Nigdy byśmy ich nie zrobili ze środków własnych. (…) Działania Pani Skarbnik, Referatu 

Finansowego skupiają się na tym, żebyśmy mogli dołożyć ten udział nasz, który jest 

niezbędny do otrzymanych dofinansowań”. 

Burmistrz Łobżenicy kontynuował, że staramy się racjonalnie wydatkować środki budżetowe. 

Pani Skarbnik prowadzi „politykę bardzo oszczędną, sztywną”. Oznajmił: „Zanim pojawiły 

się pieniądze rządowe, (…) była masa inwestycji zrobionych ze środków Urzędu 

Marszałkowskiego, środków unijnych. Mówię tu o drogach, mówię o świetlicach, mówię  

o oczyszczalni ścieków, innych zadaniach i z tego się należy bardzo cieszyć”. Powiedział: 
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„Teraz przychodzi prawdziwy boom na inwestycje ze środków rządowych, bardzo 

korzystnych dla nas i z tego powinniśmy się cieszyć. (…) Zrobimy wszystko, żeby z każdych 

pieniędzy skorzystać”.  

Następnie Pan Burmistrz stwierdził, że sytuacja finansowa jest bardzo dynamiczna i dlatego 

wymaga od nas wielkiej rozwagi, aby nie popełnić błędu, „ale z drugiej strony odwagi jednak 

mimo wszystko, żeby te decyzje podejmować”. Oświadczył: „Nie będziemy podejmować  

to nic nie zrobimy. Nieraz w tych decyzjach można się pomylić. Trzeba to wkalkulować  

w podejmowane różne działania”. Powiedział: „Chciałbym wszystkim bardzo serdecznie 

podziękować za dobrą współpracę. Pozostało nam półtora roku do końca tej kadencji. Bardzo 

sobie cenię tą współpracę, nasze dyskusje, wiem, że nie są one nijakie, (…) są bardzo 

potrzebne, szczególnie na Komisji Finansowej, gdzie każdy temat jest rozbierany na czynniki 

pierwsze i się bardzo z tego cieszę, że tak wnikliwie”.  

Burmistrz Łobżenicy kontynuował, że na finanse należy patrzyć perspektywicznie i z dużą 

przezornością. Poprosił o akceptację raportu o stanie Gminy (dokument ten stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 7 Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Rozpoczął debatę nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2021 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że raport jest obszernym dokumentem, liczącym blisko 150 stron. Oznajmił, 

że Komisja Oświatowa skupiła się na dziale dziesiątym dotyczącym oświaty, kultury, 

turystyki i sportu oraz dziale jedenastym mówiącym o polityce społecznej, ochronie zdrowia  

i bezpieczeństwie. 

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski przypomniał, że jakiś czas temu Komisja Oświaty 

zajmowała się tematem żłobka. Powiedział: „Głos z komisji wybrzmiał o sprawdzenie (…) 

jaka jest duża potrzeba w naszym środowisku”. Została przeprowadzona ankieta. Większość 

ankietowanych opowiedziała się za utworzeniem żłobka. Kontynuował: „Pierwsza wersja 
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była w przedszkolu, która z przyczyn obiektywnych nie doszła do skutku. Następnie była 

wersja, że będziemy budować w miejscu starego przedszkola. Nie dostaliśmy zgody na 

wyburzenie. W międzyczasie jeszcze odbyliśmy wyjazd, żeby zobaczyć jak taki nowo 

wybudowany żłobek wygląda”, zorganizowany przez Pana Burmistrza. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej zapytał: „Czy i są jakieś plany  

dalsze ? Jeżeli tak to w jakim zakresie i kiedy można się spodziewać inwestycji ?” 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że raport o stanie Gminy jest bardzo ważnym dokumentem. Pan Burmistrz 

scharakteryzował zawartość treści ujętych w raporcie. Oznajmił: „Różne sfery pokazane są 

rzeczywiście tak jak one wyglądają, bo mamy obszary, które są w miarę dobrze już 

zorganizowane. Infrastruktura społeczna czy techniczna, którą wykorzystujemy, jest na takim 

poziomie, który pozwala nam wykonywać zadania w (…) sposób satysfakcjonujący. Pewnie 

też są i miejsca, gdzie są jeszcze potrzeby znaczące”. Raport pokazuje nasze mocne i słabsze 

strony. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego kontynuował, że patrząc na 

Gminę patrzymy na jakość życia mieszkańców. Stwierdził, że środki zewnętrzne to szansa dla 

naszej małej ojczyzny. Powiedział: „Dzięki dobrej polityce finansowej realizowanej przez 

Gminę, przez Panią Skarbnik, szukamy i te możliwości udaje nam się pozyskać”. 

Oznajmił: „Patrzę na tą naszą Gminę w kontekście rozwojowym, żeby ona się rozwijała to 

muszą tutaj ludzie chcieć mieszkać i funkcjonować i musimy stworzyć tą infrastrukturę, nie 

tylko tą podstawową, ale tą i wyższego rzędu”.  

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że Gmina się wyludnia. 

Powiedział, że spadek liczby ludności nie jest „jakiś drastyczny”. Oznajmił, że w ostatnich 

latach liczba zgonów jest większa niż liczba urodzeń. Wpływ na sytuację demograficzną mają 

również migracje ludności. Dotyczy to np. osób wchodzących w aktywność zawodową. 

Ponadto wzrasta liczba ludności poza wiekiem produkcyjnym. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego kontynuował: „Ważne jest to, 

aby korzystać z szans, które się pojawiają i niwelować zagrożenia, które występują, które 

mogą powodować to, że nasza Gmina dla życia (…) osób młodych nie stwarza warunków, 

które by zapewniały ten standard, który oczekują”. Powiedział: „Pozytywnie dostrzegamy  

w tym raporcie, też na komisji o tym mówiliśmy, te informacje, które (…) powodują to, że 

działalność Gminy jest bardziej transparentna. Ta jawność jest ważna, żeby ludzie 
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rzeczywiście mogli (…) kontrolować to co Gmina robi”. Raport jest dokumentem 

powszechnie dostępnym. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak stwierdził, że informacje zawarte w raporcie można 

wykorzystać przy podejmowaniu różnych decyzji, np. o charakterze biznesowym. Dodał, że 

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego opiniuje pozytywnie raport o stanie Gminy za 

2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że mieszkańcy mieli możliwość zapoznania się z raportem oraz złożenia pisemnego 

zgłoszenia w celu wzięcia udziału w debacie nad tym dokumentem. 

Przypomniał, że w przeszłości była mowa tylko o absolutorium z tytułu wykonania budżetu. 

Obecnie Burmistrz otrzymuje również wotum zaufania, które jest oceną pracy organu 

wykonawczego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował: „Mam przygotowane pewne przemyślenia, 

które postanowiłem właśnie na tej dzisiejszej sesji podkreślić, uwypuklić, chociaż nie 

ukrywam, że jest mi bardzo niezręcznie (…) dlatego, że zbiegło się właśnie to moje 

wydarzenie Panie Burmistrzu z tymi kwiatami, z tymi podziękowaniami”.  

Oznajmił, że w przeszłości jeden z radnych, który był również Przewodniczącym Komisji 

Rewizyjnej, „stawiał wniosek, poszło to do RIO, stawiał wniosek o udzielenie absolutorium,  

a potem głosował przeciwko”. Kontynuował: „Pytają mu się. Dlaczego ty to robisz ? A on 

mówi. Za całokształt. Do tego absolutorium (…) on nic nie ma. Za całokształt”. 

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poinformował, że kiedyś podczas meczu piłki 

nożnej otrzymał żółtą kartkę. Zwrócił się do Burmistrza Łobżenicy: Pomimo tak pięknej 

atmosfery „muszę pewne rzeczy powiedzieć, bo oczekuję, to może się przydać na 

przyszłość”. (…) Oczekują „wyborcy od nas konkretów, stanowiska od radnych. My z kolei 

też oczekujemy i ta współpraca nie powiem, żeby była jakaś taka krytyczna, ale Pan 

Burmistrz może sobie sam odpowiedzieć, ile razy ja przychodziłem, nie raz zamykaliśmy 

drzwi i (…) nawzajem sobie wytłumaczyliśmy, wyjaśniliśmy. Ja mogę tak prywatnie 

powiedzieć, że dostał jedną kartkę, drugą kartkę, jedną żółtą, drugą żółtą, ale po żółtych nie 

ma następnej żółtej. Przychodzi czas na inną kartkę”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej kontynuował: „Oczekujemy pewnych standardów również  

w tej polityce samorządowej. Co wolno, co nie wolno Burmistrzowi. Mówimy tu o pewnej 

kulturze, zachowaniach. Ja tu nie mówię o mobbingach, o molestowaniach, ale każdy ma 

pewne rzeczy zakodowane i wie, co może. I mówię to tylko po to dzisiaj. Nie jest to jeszcze 
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koniec kadencji. Wcale nie namawiam nikogo do pewnych stanowisk, jak mają głosować.  

W tym wotum zaufania, no niestety Panie Burmistrzu, muszę tą pewną kartkę znów 

wyciągnąć. My się możemy spotkać, wyjaśnić, żeby to nam pomogło w dalszej współpracy, 

ale ja tą kartkę niestety mam przygotowaną”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące utworzenia żłobka. Oznajmił: „Nie rezygnujemy  

z tego zadania. Natomiast czekamy na nabór wniosków na Malucha Plus. Temat mamy 

zdiagnozowany. Wielokrotnie o tym rozmawialiśmy i wiemy, że chcielibyśmy to zrobić na 

bazie naszego przedszkola. (…) Około dwudziestu miejsc. Tak wstępnie rozmawialiśmy na 

ten temat i myślę, że ten temat cały czas jest aktualny, ale z własnych środków nie jesteśmy  

w stanie tego zrobić. Czekamy na ogłoszenie konkursu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął debatę nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2021 

rok. 

  

Ogłoszenie o debacie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania 

za 2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy 

wotum zaufania za 2021 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, podjęła Uchwałę Nr XLIII/378/22 w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 2021 rok, która stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2021 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na dzień  

31 grudnia 2021 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że radni otrzymali drogą elektroniczną sprawozdanie z wykonania budżetu oraz 

opinię Składu Orzekającego.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego szczegółowo zapoznała się  

z materiałami. Oznajmił, że budżet Gminy uchwalony na 2021 rok był wielokrotnie 

modyfikowany w związku z realizacją określonych potrzeb: wprowadzenia dotacji, korekty 

źródeł własnych, wprowadzenia nowych działów oraz przeniesień związanych ze sposobem 

realizacji zadań.  

Powiedział, że wykonane dochody wyniosły 52 746 217,12 zł, co stanowi 85,24% planu. 

Wielkość dochodów bieżących to 48 373 604,49 zł, a dochodów majątkowych  

4 372 612,63 zł. Kontynuował: „Analizując wykonanie dochodów z poszczególnych źródeł 

można zauważyć, że są niewielkie zróżnicowania poziomu wpływów w stosunku do planu. 

Odchylenia zostały wiarygodnie wyjaśnione”.  

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że stan należności 

wymagalnych na koniec 2021 r. to kwota 1 mln 297 tys. zł. Dotyczą one nieopłaconych 

czynszów, podatków (372 tys. zł) oraz należności z tytułu funduszu alimentacyjnego  

(925 tys. zł). Należności niewymagalne to kwota około 227 tys. zł. Oznajmił, że na bieżąco 

podejmowane są działania windykacyjne, które powodują to, że „zaległości są pozyskiwane  

i nie wzrasta poziom tych zaległości”. Powiedział: „Polityka rozpatrywania wniosków  
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o zastosowanie ulg, umorzeń jest ukierunkowana na diagnozowanie sytuacji. Okoliczności 

podjęcia decyzji umarzającej są wnikliwie analizowane, związane z trudną sytuacją osobistą, 

życiową podatnika”. W 2021 r. umorzenie zaległości podatkowych dotyczyło kwoty 7 583 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego kontynuował, że na koniec 

ubiegłego roku Gmina posiadała zobowiązania dłużne w wysokości 23 900 488 zł, co stanowi 

45,31% wykonanych dochodów. Dodał, że są one wynikiem zaciągniętych kredytów 

bankowych oraz wyemitowanych obligacji komunalnych na realizację przedsięwzięć 

inwestycyjnych i spłatę zobowiązań. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Przewodniczący Edward Starszak poinformował, że 

wydatki w 2021 r. kształtowały się na poziomie 51 197 458,96 zł, co stanowi 95,71% planu. 

Wydatki bieżące zostały zrealizowane w wysokości 43 295 405,40 zł. Powiedział: „Poziom 

wydatków bieżących nie budzi zastrzeżeń komisji. Zadania zaplanowane w budżecie zostały 

zrealizowane zgodnie z zapisami planu”.  

Oznajmił, że na zadania majątkowe wydatkowano kwotę 7 902 053,56 zł. Gmina realizowała 

łącznie 33 tytuły inwestycyjne, których prowadzenie wymagało szerokiego zaangażowania 

zespołu pracowniczego. Podał przykładowe realizowane zadania: przebudowa mostu  

w Luchowie, chodnik przy ul. Złotowskiej, modernizacja dróg gruntowych Trzeboń, Chlebno, 

Luchowo, zadania termomodernizacyjne (przedszkole w Łobżenicy, szkoła w Dźwiersznie, 

Centrum Profilaktyki, Urząd Miejski), centrum przyrodniczo-ekologiczne w Chlebnie, kino 

społecznościowe w Łobżenicy, zakup nowego pojazdu dla OSP. Szczegółowe informacje 

znajdują się w sprawozdaniu z wykonania budżetu. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak powiedział, że w 2021 r. w ramach funduszu 

sołeckiego wydatkowano kwotę 447 tys. zł. Środki te były przeznaczane zgodnie z wolą 

sołectw i przyczyniły się do realizacji oczekiwań mieszkańców, tworzenia infrastruktury 

społecznej oraz do utrzymania majątku. 

Oznajmił, że dużą kwotę stanowiły dotacje (1 mln 504 tys. zł), zarówno w sektorze 

publicznym jak i pozarządowym.  

Powiedział, że w budżecie 2021 r. zrealizowano przychody z tytułu wyemitowanych obligacji 

2 mln 600 tys. zł, niewykorzystanych środków 2 mln 147 tys. zł oraz wolnych środków  

521 tys. zł. Wielkość rozchodów to 3 mln 809 tys. zł, w tym na spłatę rat kredytów  

1 mln 209 tys. zł oraz na rachunki lokat 2 mln 600 tys. zł. 

Radny Edward Starszak poinformował, że budżet ubiegłego roku został wykonany  

z nadwyżką w wysokości 1 548 758,16 zł. 
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Kontynuował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się również ze 

sprawozdaniami finansowymi. Oznajmił, że aktywa Gminy ogółem zamykają się kwotą  

97 678 912 zł, co oznacza wzrost w stosunku do roku poprzedniego o około 7 mln zł. 

Powiedział, że środki własne Gminy zostały wzbogacone o fundusze pozabudżetowe 

pozyskane z Funduszu Ochrony Środowiska, FOGR-u, Polskiego Ładu, Funduszu Inwestycji 

Lokalnych i Funduszu Przeciwdziałania COVID-19. Stwierdził: „Dzięki temu było możliwe 

zakończenie wielu zadań inwestycyjnych oraz kontynuowanie i rozpoczęcie nowych 

inwestycji koniecznych do realizacji”.  

Pan Przewodniczący poinformował: „Perspektywa potrzeb inwestycyjnych i finansowych jest 

przedstawiona w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy do roku 2034. Jest to dokument 

corocznie modyfikowany, weryfikujący wiarygodność finansową Gminy w perspektywie 

czasowej. Wszystkie wymagane przepisami finansów publicznych wskaźniki są przez Gminę 

spełnione”. 

Dodał: „Komisja uznaje, że pomimo różnorakich ograniczeń istniejącej w 2021 r. pandemii 

poziom realizacji zadań zapisanych w budżecie roku 2021 był wysoki, a odchylenia  

w realizacji budżetu w stosunku do planu zostały wyjaśnione i wynikały z przyczyn  

o obiektywnym charakterze. Osiągnięty poziom realizacji budżetu pozwala na 

rekomendowanie Radzie Miejskiej pozytywnej opinii komisji w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego i opisowego z wykonania budżetu za rok 2021”. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2021 rok oraz sprawozdanie 

finansowe stanowią załączniki nr 12 i 13 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2021 wraz z informacją  

o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. Oznajmił, że opinia jest pozytywna. Dodał, że radni 

otrzymali ten dokument drogą elektroniczną. 

 

Kopia opinii stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Łobżenica za 2021 rok. 

 

Radni nie zgłosili chęci zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję. 

 

Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2021 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/379/22 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2020 rok, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2021 rok. 

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy za 2021 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 
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Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz z wypracowanym 

stanowiskiem. Oznajmił, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wydał 

również opinię na temat wniosku. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Przedstawił treść wniosku Komisji Rewizyjnej. Oznajmił: „Komisja Rewizyjna Rady 

Miejskiej w Łobżenicy wnioskuje o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2021. Podstawę prawną wystosowania wniosku stanowi art. 18a 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, (…) ustawa z dnia 27 sierpnia  

2009 r. o finansach publicznych oraz § 80 ust. 2 Statutu Gminy Łobżenica nadanego Uchwałą 

Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 24 września 2018 r. (…) Uzasadnienie wniosku stanowi 

uchwała i protokół Komisji Rewizyjnej, które zostały przedstawione w załączeniu. Ponadto 

do wniosku dołączono Uchwałę Nr II/11/18 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 listopada 

2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej”.  

Następnie Pan Przewodniczący Aleksander Tadych poinformował o Uchwale Nr 4/22 

Komisji Rewizyjnej z dnia 2 czerwca 2022 r. w sprawie wydania opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy Łobżenica za 2021 rok.  

Oznajmił, że komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy za ubiegły rok, 

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego 

samorządowej instytucji kultury - Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy oraz informację  

o stanie mienia komunalnego. Dodał, że Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.  
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Powiedział, że opinia jest pozytywna. Poinformował, że zdaniem Składu Orzekającego 

wniosek Komisji Rewizyjnej został podjęty zgodnie z wymogami prawa i jest uzasadniony. 

 

Kopia opinii stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że podczas przedstawiania stanowiska Komisji Finansowej został ogólnie 

omówiony proces realizacji budżetu oraz najważniejsze parametry charakteryzujące budżet. 

Oznajmił, że dyskusja na poszczególnych komisjach była bardziej wnikliwa i szczegółowa. 

Powiedział: „Bardzo cenne jest to, że w tych informacjach, które mieliśmy okazję przerabiać  

i nad nimi dyskutować, jest to, że staranie (…) Gminy czy Referatu Finansowego, Pani 

Skarbnik o to, żeby te dochody racjonalnie pozyskiwać i wydawać, było widoczne we 

wszystkich tutaj działaniach Gminy”.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że sprawozdania 

finansowe i opisowe obejmują całokształt realizacji budżetu w 2021 r. Stwierdził: „Nie ma 

tutaj takich przyczyn, które by powodowały to, że zadania z jakichś niewiadomych 

okoliczności nie były realizowane. Jakieś odchylenia, jak były, to one zostały wyjaśnione”.  

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak powiedział, że wniosek Komisji Rewizyjnej 

oddaje rzeczywisty stan realizacji budżetu. Oznajmił: „Na komisjach naszych bazowaliśmy na 

materiałach opisowych i na sprawozdaniach, które zostały przedłożone. Natomiast Komisja 

Rewizyjna badała te dokumenty”. Z informacji otrzymanych od Regionalnej Izby 

Obrachunkowej wynika, że „dokumenty zostały sporządzone poprawnie, zawierają 

wymagane informacje, więc poziom realizacji zadań był tak starannie prowadzony, że było to 

dążenie do pełnej realizacji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego kontynuował, że wystąpiła 

różnica pomiędzy dochodami zaplanowanymi a zrealizowanymi, „ale to był wynik 

nieprzekazania pewnych środków, (…) które nie wpłynęły do końca roku, a myśmy już je 
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wprowadzili do budżetu. Także w tej sytuacji musiało tak zaistnieć”. Zwrócił uwagę na to, że 

wydatki bieżące nie przekroczyły dochodów bieżących. Budżet Gminy za 2021 rok został 

wykonany z nadwyżką. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak dodał, że zrealizowane zadania podniosły jakość 

infrastruktury gminnej, technicznej oraz były podejmowane z troską o potrzeby mieszkańców 

gminy. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna „patrzy na wyniki finansowe i głównie tym się 

zajmujemy, podliczamy, czy to się zgadza z tym co jest zaplanowane”. Oznajmił: „Mam 

jeszcze pewien niedosyt i to jako prywatnie, jako radny, chciałbym tutaj do Burmistrza 

skierować niektóre rzeczy” odnośnie inwestycji.  

Pan Przewodniczący Aleksander Tadych przypomniał, że nie został wykonany dach  

w Kruszkach. Powiedział: „Trochę mam niedosyt, bo było obiecane, nie było to zrobione i tak 

jak już kilka razy wspominałem na tej sali, Burmistrzowi proponowałem. Były to takie 

zarysy, próby kreowania przyszłych budżetów i uważam, że gdyby taka debata między nami  

z radnymi się odbyła, która by nakierowała wydatkowanie przyszłego budżetu, żeby każdego 

radnego (…) zaspokoić w taki sposób, załóżmy ten pięćdziesięcioprocentowy, że on by 

wiedział, że w jego regionie, w okręgu wyborczym będą takie i takie sprawy się działy  

w najbliższym roku budżetowym, to też by jakoś nas uspokoiło i byśmy wiedzieli, na co 

pracujemy”.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej kontynuował: „Dużo rzeczy takich robi się w ciągu roku 

budżetowego, które wchodzą z automatu. My nie wiemy o tym. Ja bynajmniej dopiero się 

dowiaduję, gdy czytam różne sprawozdania z komisji. Chciałem tu nadmienić też między 

innymi, że ja na przykład nie wiedziałem, nie wiem jak radni, odnośnie inwestycji 

Ochotniczej Straży Pożarnej, tą remizo-świetlicę w Łobżenicy. Potężna inwestycja. Uważam, 

że powinniśmy przed tą inwestycją usiąść do stołu, porozmawiać, czy to ma sens, czy nie ma 

sensu. Podejrzewam, że byśmy się zgodzili”. Dodał: „Rada pomaga, nakreśla, a Burmistrz to 

wykonuje. I dlatego taki mój głos i takie niezadowolenie moje, że w taki sposób się 

postępuje”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził: „W budżecie nie ma, że ktoś komuś coś obiecuje”. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oznajmił, że „budżet można nakreślić”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Budżet przyjmuje Rada Miejska, proponuje Burmistrz i te wszystkie sprawy są 

omawiane. Mówi Pan o jakimś podziale środków między radnych. Proszę Pana. Jesteśmy 

wspólnotą samorządową i ja gdybym chciał podzielić między radnych to stworzyłbym klub 

radnych i bym podzielił między radnych i połowa by dostała, a połowa by nie dostała, bo tak 

by to było. Ale nie mam klubu, bo uważam, że to jest złe rozwiązanie, bo nie chcę dzielić ani 

radnych, ani społeczeństwa i wszystkich traktujemy równo”. 

Zapytał radnego Aleksandra Tadycha: „O której Pan mówi inwestycji jeżeli chodzi o OSP ?” 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował: „Remont remizo-świetlicy w Łobżenicy”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „To była propozycja posła, między innymi Porzucka, żeby to zaproponować. Na 

Komisji Finansowej chyba rozmawialiśmy przed złożeniem wniosku, jakie wnioski chcemy 

złożyć. Rozmawialiśmy o tym”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję.  

 

Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy 

za 2021 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/380/22 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2021 rok, która 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy z powodu uzyskania absolutorium.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował za udzielenie absolutorium. Oznajmił, że jest to wykonanie planu finansowego, 

poprzedzone opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, wnioskiem Komisji Rewizyjnej, 

szeroką dyskusją na komisjach. Powiedział: „Zawsze może być lepiej. Oczywiście jestem 

tego świadomy, ale myślę, że wszyscy jesteśmy autorami tego pozytywnego zakończenia, 

czyli udzielenia absolutorium, że wszyscy, którzy uczestniczymy (…) w tej strukturze 

samorządowej, a tu na sali wszyscy jesteśmy, mamy swój udział i to nie jest moja zasługa, 

tylko nas wszystkich, bo wszyscy ze sobą współpracujemy”. 

Burmistrz Łobżenicy podziękował Pani Skarbnik Danucie Dubickiej oraz Panu Zastępcy 

Józefowi Lewandowskiego. Docenił pracę wykonywaną przez te osoby. Złożył 

podziękowania wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego, Panu Dyrektorowi Markowi 

Połczyńskiemu, Panu Dyrektorowi Mariuszowi Gniotowi oraz Pani Dyrektor Iwonie 

Matejczyk-Obremskiej.  

Następnie Pan Burmistrz podziękował Radzie Miejskiej, przede wszystkim za dyskusję na 

komisjach. Podkreślił rolę Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Pana Edwarda Starszaka. Docenił pracę wykonywaną przez Panią Mecenas Katarzynę 

Paczyńską.  

Burmistrz Łobżenicy dodał: „Nie chcę nikogo pominąć. Dziękuję sołtysom. Dziękuję 

kierownikom jednostek organizacyjnych naszej gminy, szkół, Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej, wszystkim, którzy w jakikolwiek sposób uczestniczą w realizacji budżetu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad. 

 

Ad. 11 Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że Komisja Oświaty przeanalizowała informację o organizacji wypoczynku 

letniego i przygotowaniu obiektów  rekreacyjnych. Poinformował, że miejsca plażowe mają 

stałych opiekunów, którzy zapewnią względną czystość i porządek. Dodał, że komisja 

zaopiniowała pozytywnie informację. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Powiedział, że Komisja Komunalna na swoim posiedzeniu wypracowała wniosek o poprawę 

warunków na plaży w Gródku Krajeńskim. Oznajmił: „Na plaży w Trzeboniu wygląda 

pięknie, jest czysto, wygrabione, wykoszone wszystko. Naprawdę na piątkę jest zrobione. 

(…) Gródek jest troszeczkę zaniedbany. Wiadomo, teraz było Naturalisko, nie było 

pracowników”. Kontynuował: „Byliśmy tam z pracownikiem merytorycznym, Panią Bilicką. 

Ustaliliśmy, że będzie nawieziony piasek, będzie wyrównana plaża dla dzieci, będą 

uprzątnięte kosze na śmieci, (…) trawa będzie wykoszona”. Dodał: „Mam nadzieję, że to 

będzie w tym tygodniu zrobione, bo wakacje już się zaczęły”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że mieszkańcy korzystają z plaży w Gródku. Wobec braku innych uwag 

zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punku w porządku obrad. 

 

Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXIII/313/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 września 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz 

przystąpienie Gminy Łobżenica do Stowarzyszenia „Porozumienie dla rozwoju Krajny” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że w trakcie podejmowania uchwały we wrześniu 2021 r. zaszła oczywista 

pomyłka. Poinformował, że stowarzyszenie ma nazwę „Porozumienie dla rozwoju Krajny”,  

a nie „Partnerstwo dla rozwoju Krajny”. Dodał: „To jest jedyna omyłka, którą nie tylko my 

prostujemy po to, żeby wszystkie dokumenty w KRS-ie były dokładnie takie, jak nazwa 

stowarzyszenia wygląda”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

W związku z brakiem innych uwag zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad podjęciem 

uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/381/22 zmieniającą uchwałę nr XXXIII/313/21 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 28 września 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie oraz przystąpienie 

Gminy Łobżenica do Stowarzyszenia „Porozumienie dla rozwoju Krajny”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2022/2023 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że temat był omawiany na komisjach. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że zgodnie z zapisami ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe 

obowiązkiem gminy jest zapewnienie niepełnosprawnym dzieciom, młodzieży oraz uczniom 

bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do najbliższej szkoły, przedszkola lub 

ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego. 

Powiedział, że obowiązek ten jest również spełniony kiedy jest zawarta umowa pomiędzy 

burmistrzem a rodzicami na pokrycie kosztów takiego przewozu. Kontynuował, że średnią 

cenę paliwa ustala się na podstawie danych z naszej gminy. Niniejsza uchwała jest realizacją 
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zapisów ustawowych nałożonych na radę gminy. Dodał, że podjęcie uchwały jest 

uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Łobżenica na rok szkolny 2022/2023. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/382/22 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łobżenica na rok szkolny 2022/2023, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że skargą zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Zapytał, czy 

ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Oznajmił, że zdaniem komisji skarga na działanie Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy jest niezasadna. Powiedział: „Wszelkie działania ośrodka są zgodne 

z zasadami administracji”. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/383/22 w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Poznaniu, Delegatura w Pile 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zajmowała się sprawą i wypracowała 

stanowisko. Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Andrzejowi Dziamarze. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Oznajmił, że komisja rozpatrzyła wniosek Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska. Powiedział, że Pan Burmistrz umorzył postępowanie w sprawie nałożenia 

obowiązku wywiezienia odpadów komunalnych. Kontynuował: „Problemem było ustalenie 

właściciela zgromadzonych śmieci. Na wstępie spotkania pracownik urzędu przedstawił nam 

cały proces przeprowadzonego śledztwa administracyjnego, które trwało dwa lata i miało 

ustalić właściciela śmieci. Komisja ustaliła, że postępowanie administracyjne wyczerpało 

wszelkie wątki sprawy mające ustalić właściciela śmieci”. Dodał: „W jednogłośnym 

głosowaniu komisja popiera działania Burmistrza i uważa je za zasadne. Chciałbym jeszcze 

powiedzieć, że do sprawy śmieci będzie można wrócić, gdy zostaną ujawnione nowe fakty  

i okoliczności”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że jest to temat bardzo złożony. Powiedział: „Jak byłem na tej komisji, pytałem 

Panią Mecenas. (…) Troszeczkę mi nie podobało się, że sprawa została umorzona. Za to 

słowo. Pani Mecenas mi wytłumaczyła, że to jest dobre słowo i nie można inaczej, bo ja to 

bym wolał, żeby to była (…) zawieszona sprawa albo odłożona w czasie do wyjaśnienia, bo 

problem pozostaje. (…) Burmistrz tak musiał i tak napisał”. Dodał, że „pewnie WIOŚ prędzej 

czy później się jeszcze zainteresuje tą sprawą”. 

Następnie Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu, Delegatura w Pile. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/384/22 w sprawie rozpatrzenia wniosku Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Poznaniu, Delegatura w Pile, która stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego 

województwa wielkopolskiego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że temat był omawiany na komisjach. Następnie otworzył dyskusję w tym 

punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał, czy omawiana kwestia nie jest powiązana z parkiem krajobrazowym. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że nie. Powiedział, że jest to obligatoryjny audyt samorządu Województwa, 

sporządzany raz na dwadzieścia lat. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

W związku z brakiem innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego województwa wielkopolskiego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/385/22 w sprawie zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego 

województwa wielkopolskiego, która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 maja 2021 roku w sprawie Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Łobżenica w latach 2021-2026 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił o wyjaśnienie propowanych zmian w programie gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że chodzi o stawkę czynszu za wynajem lokali socjalnych. Oznajmił, że 

stawka bazowa czynszu od 1 października 2022 r. będzie wynosiła 8,04 zł za 1 m2. 

Powiedział, że lokale socjalne charakteryzują się dopłatą z Gminy w wysokości 80% stawki 

bazowej 6,43 zł, a należność dla najemców stanowi 20% (1,61 zł). Dodał, że „ustalamy 

uchwałą stawkę obowiązującą dla najemców lokali socjalnych”. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Zapytał, czy stawka czynszu jest w skali roku czy miesiąca. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że stawka czynszu dotyczy miesiąca. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że w założeniach polityki mieszkaniowej stawka czynszu może wzrastać 

corocznie nie więcej niż o 20%. Wzrost rok do roku to 15%. Dodał: „Rozumiem, że analiza 

kosztowa była prowadzona przed wydaniem zarządzenia Burmistrza w tej materii”.  
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił: „Te proporcje co do grosza. Dostałem tutaj pełną informację, dokładną. Przestrzeń 

istnieje. Dyskusja była (…) i myślę, że możemy do tego wrócić, kiedy będziemy przyjmować 

dane do przyszłego roku”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/386/22 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXX/291/21 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 maja 2021 roku w sprawie Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Łobżenica w latach 2021-2026. 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że temat był omawiany na komisjach. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/387/22 w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Łobżenica, która stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Dębno dla działki nr 10/49 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały dotyczy terenu, na którym znajduje się plac zabaw. 

Poinformował: „Poziom zagospodarowania tego planu wymaga (…) zapisów, że dopuszcza 

się tam infrastrukturę rekreacyjno-wypoczynkową. W związku z tym, żeby tam rozbudować  

o potrzebną infrastrukturę, musi być ten plan podjęty”. Dodał, że opinia Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku uwag przeszedł do głosowania załączników do uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Dębno dla działki nr 10/49. Poddał 

pod głosowanie przyjęcie załącznika nr 3. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia załącznika nr 2 do uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Dębno dla działki nr 10/49. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/388/22 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Dębno dla działki nr 10/49, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Ferdynandowo dla działki nr 162/24 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Edwardowi Starszakowi. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Są to tereny aktualnie boiska, żeby można było dodatkową infrastrukturę 

sportową umieszczać, konieczna jest zmiana planu zagospodarowania. Ta zmiana jest zgodna 

ze studium zagospodarowania, które dopuszcza taką możliwość”. Poinformował, że opinia 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Przeszedł do głosowania załączników do uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Ferdynandowo dla działki nr 162/24. Poddał pod 

głosowanie przyjęcie załącznika nr 3. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia załącznika nr 2 do uchwały. 

 

 

 



 33 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Ferdynandowo dla działki nr 162/24. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/389/22 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Ferdynandowo dla działki nr 162/24, która stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad. 21 Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Walentynowo dla działki nr 153/3 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił: „Jest to kolejny projekt, który dotyczy terenu sportowego, też teren boiska, który 

ma być wykorzystywany do celów rekreacyjno-sportowych. Kwestia dopuszczenia realizacji 

infrastruktury towarzyszącej. (…) Jest to zgodne ze studium zagospodarowania Gminy”. 

Dodał, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

W związku z brakiem uwag przeszedł do głosowania załączników do uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Walentynowo dla działki nr 153/3. 

Poddał pod głosowanie przyjęcie załącznika nr 3. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 3. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia załącznika nr 2 do uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Walentynowo dla działki nr 153/3. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/390/22 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Walentynowo dla działki nr 153/3, która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 22 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 209/2, 209/3, 209/4, 209/5, 209/6  

 w obrębie Kunowo 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że temat był omawiany na Komisjach Rady. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że Komisja Budżetu analizowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 209/2, 

209/3, 209/4, 209/5, 209/6 w obrębie Kunowo. Powiedział: „Został on wprowadzony  

w związku z potrzebą (…) rozwoju terenu produkcyjnego i usługowego”. Kontynuował, że 

chodzi o rozwój istniejącej działalności gospodarczej. Dodał, że opinia komisji jest 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/391/22 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 209/2, 209/3, 209/4, 209/5, 209/6   

w obrębie Kunowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 23 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 334/6 w obrębie Luchowo 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak  

Poinformował, że chodzi o zapewnienie dostępu działki do drogi publicznej. Oznajmił:  

„Ta możliwość praktyczna istnieje, ale z zapisów tekstu planu wynika, że nie ma możliwości 

lokalizacji nowych zjazdów. Oczywiście i tak ten zjazd będzie musiał wszystkie warunki 

bezpieczeństwa spełnić. Dlatego trzeba to wprowadzić planem”. Powiedział, że opinia 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działki nr 334/6 w obrębie Luchowo. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/392/22 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 334/6 w obrębie Luchowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Ad. 24 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 163, 164, 165, 166, 167, 168, 170, 171, 

172, 174, 176, 177, 178 w obrębie Kunowo 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak  

Oznajmił: „Uchwała o przystąpieniu do planu dotyczy działek w miejscowości Kunowo. 

Tutaj chodzi o przeznaczenie pod tereny produkcyjne, w tym do hodowli zwierząt, 

możliwości lokalizacji biometanowni oraz innych odnawialnych źródeł energii w tym 

zakresie. Jest to zgodne z procedowanym studium wcześniej przyjętych działek i również jako 

strefa działalności gospodarczej, rolniczej, jako strefa przemysłowa o uciążliwości mogącej 

pogorszyć środowisko. Opinia pozytywna komisji”. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 7 „głosami przeciw”, 3 głosami „za” 

oraz 3 głosami „wstrzymującymi się”, nie podjęła uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 163, 

164, 165, 166, 167, 168, 170, 171, 172, 174, 176, 177, 178 w obrębie Kunowo. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad. 25 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 199/2, 199/3, 199/5, 199/6, 199/8  

w obrębie Wiktorówko 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Edwardowi Starszakowi. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak  

Poinformował: „Jest to przystąpienie do planu działek, gdzie obecnie jest zakład produkcyjny. 

Chodzi o możliwość zbliżenia się tego zagospodarowania do drogi. (…) Jest taka możliwość. 

Tam trzeba zachować minimalny odstęp, ale żeby zbliżyć się do drogi to jest konieczność 

zmiany planu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 199/2, 199/3, 199/5, 

199/6, 199/8 w obrębie Wiktorówko. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/393/22 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 199/2, 199/3, 199/5, 199/6, 199/8  

w obrębie Wiktorówko. 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad. 26 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2022-2034  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Omówił propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 33 do protokołu). Poinformował, że uchwała ta łączy się z uchwałą w sprawie 

zmian w budżecie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/394/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2022-2034, która stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Ad. 27 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2022 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Edwardowi Starszakowi. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił propozycje zmian w budżecie Gminy, obejmujące plan dochodów i wydatków 

budżetowych (projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu). Oznajmił, że opinia 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oznajmił, że na drogę w Luchowie przeznaczamy dodatkowo 82 tys. zł. Powiedział: „Aż tak 

poszły koszty gruzu. Przecież myśmy tam mówili o wygruzowanej drodze”. Poprosił  

o wyjaśnienie tej kwestii.  
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „O tym, jaka jest cena, decyduje przetarg. To była najniższa cena, bo tam były 

oferty po 300 tys. zł też. To jest najniższa wartość i trzeba było dorzucić pieniędzy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2022 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLIII/395/22 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2022 rok, 

która stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad. 28 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja. Następnie 

przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 29 Wolne głosy i wnioski 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył kwestię orkiestry dętej. Oznajmił: „Byli u mnie rodzice co niektórych, którzy grają, 

z takim oburzeniem, że też mają budżety, jakie mają i muszą dokładać z własnych kieszeni na 

zakup instrumentów czy do (…) dojazdów, bo po prostu orkiestra nie ma się z czego 

finansować. Nie ma pieniędzy. (…) Również oświadczyli mi, że nie mają strojów. Z tych 

strojów już dawno wyrośli i wstyd im jechać gdzieś do miast czy do innych gmin 

reprezentować czy grać, można by tak powiedzieć”. 
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Kontynuował: „Tak jak widzimy, że lekką ręką dokłada się do niektórych inwestycji. Tak 

uważam, bo wiem, że to było na początku Burmistrza oczko w głowie, żeby” powstała 

orkiestra w Łobżenicy. Dodał: „Jeżeli już coś żeśmy takiego stworzyli, to oni muszą nas 

godnie reprezentować i bym prosił dołożyć wszelkich starań, aby tą orkiestrę dofinansować”. 

 

O godzinie 16:34 salę obrad opuściła Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina 

Kowalewska, zmniejszając liczbę radnych do 12 osób. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, czy na Komisji Finansowej została podjęta decyzja odnośnie drogi z Ferdynandowa 

do Izdebek. Oznajmił, że dokumentacja ma kosztować 140 tys. zł. Powiedział, że  

w przyszłości byłaby możliwość uzyskania dofinansowania na realizację tej inwestycji. 

Następnie Pan Przewodniczący Wiesław Bodetko zapytał, czy można wysłać petycję do 

władz Województwa, „żeby coś w kierunku Więcborka zrobili z tą drogą”. Podkreślił, że jej 

stan systematycznie pogarsza się. 

Zwrócił również uwagę na „dziury” w nawierzchni dróg powiatowych Dźwierszno-

Ferdynandowo oraz Topola-Dziegciarnia. Poprosił o zgłoszenie potrzeby naprawy tych tras 

komunikacyjnych.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Pan Radny Tadych. Zaskoczył mnie Pan tą orkiestrą. (…) Pierwsze słyszę, co 

Pan mówi. Widzimy się z Panem Sobieralskim bardzo często. Mamy kontakt z rodzicami. 

(…) Ja bym chciał, żeby Pan mnie skontaktował z tymi rodzicami, którzy Panu to 

powiedzieli”. Wyraził wolę rozmowy z rodzicami na temat orkiestry. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował, że zostało przeprowadzone rozeznanie 

cenowe na wykonanie dokumentacji drogi Ferdynandowo-Izdebki. Wpłynęła jedna oferta na 

kwotę około 140 tys. zł. Oznajmił, że w budżecie Gminy nie ma zabezpieczonych środków na 

ten cel. 

Powiedział, że według rozeznania koszt opracowania dokumentacji na drogę w Fanianowie 

jest w granicach 40 tys. zł. Poinformował: „Tam jest 9 tys. zł z funduszu sołeckiego zapisane 

na dokumentację i tą drogę mamy wpisaną w budżecie na ten rok, a tej drogi Izdebki-

Ferdynandowo nie, ale w związku z tym, że rozmawialiśmy na komisji, to zrobiliśmy 

rozeznanie. (…) I tutaj prosiłem komisję o jakieś stanowisko w tym temacie. Zresztą coraz 
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częściej będę pytał już o propozycje do następnego naboru Nowego Ładu, żeby potem nam 

nie zarzucano, że czegoś nie skonsultowaliśmy”. 

Pan Burmistrz kontynuował: „Rozmawialiśmy na ten temat i raczej komisja odpowiadała, nie 

wiem czy to było w formie wniosku podjęte na końcu, że z tego zadania byśmy na dzień 

dzisiejszy rezygnowali, a skupiali się na tym Fanianowie, żeby dokończyć”. 

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że poszło kilka pism o drodze 

wojewódzkiej nr 242. Poinformował: „Dzisiaj dostałem smsa od Pani Radnej Sejmiku, Pani 

Krupki, odnośnie dofinansowania modernizacji studni na drodze w granicach miasta”. 

Kontynuował, że temat dróg powiatowych jest znany. Dodał: „Powiat dostał duże pieniądze  

i od Pana Przewodniczącego Rady Powiatu wiem, że na pewno Piesno, że na pewno droga na 

Wiktorówko. Mówił również o drodze przez Topolę i droga Dźwierszno-Witrogoszcz, która 

jest w stanie tragicznym”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Panie Burmistrzu, ale z tego co pamiętam, bo Pan tutaj myli fakty. Myśmy tą 

drogę Ferdynandowo-Izdebki planowaliśmy jako pierwszą inwestycję. (…) Tak żeśmy ustalili 

(…) i to mogą poświadczyć ci, którzy uczestniczyli wtedy cośmy się zgromadzili jako radni, 

żeśmy planowali inwestycje. A Pan Burmistrz się teraz z tego wycofuje. Nie wiem, 

dlaczego”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził: „To jeżeli zaproponowana, planowana jest inwestycja to niech Pan pokaże  

w którym dokumencie jest”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oświadczył: „Było zapisane. Pan zapisywał to u siebie i tak żeśmy mieli planować według 

planu. Ale już tak jest wszystko pokrzyżowane, bo są inne inwestycje poczynione”. Dodał: 

„Pan tutaj przy nas oświadczał i myśmy nakreślili te inwestycje, które miały być w pierwszej 

kolejności robione i radni to potwierdzą”. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Oznajmił: „Jak nie będzie dokumentacji to jest proste, że nie ma dofinansowania”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Sprawa jest otwarta. Jeżeli Rada zdecyduje, że mamy robić dokumentację, 

wskaże pieniądze, robimy dokumentację. Mi jest obojętne, którą drogę będziemy robili. 

Każda jest potrzebna. My rozmawialiśmy w kontekście przecinek tak zwanych. Uznaliśmy, 

że ta droga Ferdynandowo-Izdebki jest dobrym rozwiązaniem, tak jak dobrym rozwiązaniem 

jest droga od Pana             * do Pana         * i tak dalej. Wtedy o tym rozmawialiśmy, ale to nie 

było tak, że tak, ta droga już będzie robiona. Proszę tego tak nie odbierać, bo to jest dyskusja, 

to jest Komisja Finansowa, to jest inżynieria, to jest wpisanie tego zadania jako zadanie 

inwestycyjne”.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Kontynuował: „To myśmy nakreślili Panu kierunek działania wtedy i proszę się z tego nie 

wycofywać, bo wiem, że Pan zaraz jest zły, że coś się tutaj do Pana mówi. (…) Było to 

ustalone. Tak jak pomylił Pan również inwestycje, które były z Powiatu, bośmy tutaj 

kolejność ustawiali. Pani Radna Bosakowa potwierdziła. Ona tak jak Pan Burmistrz zgłosił 

inwestycje, tak je wspierała, a myśmy kolejność ustawili na Radzie czy na komisjach inną. 

Tylko Pan zmienił tą kolejność według swojego widzimisię. (…) Radni to potwierdzą. Mam 

wiedzę, wtedy miałem wiedzę. No niestety, ale tak było Panie Burmistrzu”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że sprawa dwóch dróg: w Fanianowie oraz Izdebki-Ferdynandowo, została 

przez urząd rozpoznana w postaci zapytania ofertowego o koszt dokumentacji. W przypadku 

Fanianowa byłby to wydatek niespełna 40 tys. zł, a w przypadku Ferdynandowa ponad  

140 tys. zł. 

Powiedział: „Robimy rozpoznanie zgodnie ze wskazaniami radnych, zgodnie z wnioskami 

robimy rozpoznania. No i teraz trzeba zabezpieczyć środki na dokumentację techniczną.  

Ja już nie mówię o programach, które mogłyby sfinansować to zadanie, czyli Polski Ład czy 

też inne, bo przecież jeszcze niedawno chodziła bardzo poważnie droga do Sypniewa, tutaj 

przez Kolonię. To też dobrze byłoby zrobić w asfalcie. Nawet nie podjęliśmy poważnie tego 

tematu, no bo nie było takiej decyzji Rady Miejskiej. Myślę, że nie było z jednego powodu,  
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z racji długości tej drogi i kosztów potencjalnych i znaczenia dla Gminy. Wiem, że to jest 

droga do szkoły, ale nie dla na pewno jakiegoś wzmożonego ruchu gospodarczego”.  

Pan Wiceburmistrz kontynuował: „Jeżeli chodzi o Izdebki-Ferdynandowo to też należy 

rozpoznawać w kontekście możliwości zrobienia tej drogi. Ile to będzie kosztowało. Wiem, że 

dopiero dokumentacja techniczna i kosztorysy pokażą, ale można to wyszacować myślę na 

przykładzie analogicznych dróg i długości. Na pewno patrząc na standard drogi to każdy 

chciałby, żeby to była droga o standardzie takim jak w Kościerzynie Małym. (…) Jeżeli  

w Kościerzynie to było trzy i pół miliona, gdybyśmy tak wszystko zliczyli, to ja nie wiem, 

czy dzisiaj pięć, sześć  milionów. No i to jest taki szacunek. I tutaj nie wiadomo, jaki udział 

kosztów własnych”.  

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że otrzymaliśmy informację z samorządu 

Województwa, że będzie zwiększenie w ramach PROW-u limitu z trzech do pięciu milionów 

złotych, „a my Kruszki i Kościerzyn robiliśmy w ramach limitu trzy miliony”. Maksymalne 

dofinansowanie to 63,63%. 

Poinformował, że droga musi spełniać różne standardy, włącznie z kanałem technologicznym. 

Można ubiegać się o odstępstwo od budowy tego elementu.  

Pan Wiceburmistrz powiedział: „Jest to bardzo poważna rozmowa o bardzo poważnej 

inwestycji”. Przypomniał, że dokumentacja na drogę Izdebki-Ferdynandowo ma kosztować 

140 tys. zł. Kontynuował: „Musimy teraz zabezpieczyć w budżecie, ale jeszcze trzeba 

popatrzeć, na ile jesteśmy zdeterminowani jako samorząd, żeby tą drogę wybudować. Sala 

gimnastyczna w Dźwiersznie. No jest tych inwestycji. Tutaj dzisiaj była mowa o remizie 

OSP. Jeszcze trochę i się rozpadnie”. Należy zabezpieczyć potrzeby OSP.  

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał: „Też jeszcze trzeba patrzeć na tych, którzy ogłaszają 

programy. Jakie są zadania priorytetowe w tych programach. Na drogi, to mogę powiedzieć 

na 90%, z Polskiego Ładu jest bardzo trudno obecnie dostać. Generalnie na ochronę 

środowiska, na oszczędzanie energii, na gospodarowanie wodą. To są takie zadania 

priorytetowe, a na drogi nie, bardzo trudno”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że temat drogi Izdebki-Ferdynandowo został poruszony na Komisji Budżetu. 

Oznajmił: „Osobiście uważam, że wszystkie zadania, te drogi są ważne, natomiast patrząc  

w kontekście zadań, które Gmina ma nałożone, to bardzo ważne zadanie, które trochę  

w ostatnim czasie zostało (…) odsunięte to jest kanalizacja”. 
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Pan Przewodniczący Edward Starszak powiedział: „Możemy na kanalizację dostać 95% 

dofinansowania. (…) Mamy jedno zadanie w Witrogoszczy”. Planowane są jeszcze dwa 

obszary, na których ma powstać kanalizacja: Walentynowo-Piesno-Wiktorówko-Kruszki oraz 

Dźwierszno-Topola-Izdebki”. 

Kontynuował: Drogi, „85% tylko można otrzymać, a rzeczywiście koszt tych zadań też jest 

olbrzymi”. Stwierdził, że ważną inwestycją jest budowa sali gimnastycznej przy szkole  

w Dźwiersznie Małym. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział: „Drogi. 

Też są mniejsze zadania, gdzieś możemy poupychać, takie niedokończone. Natomiast te 

poważne, takie jak te właśnie polepszające funkcjonalność komunikacyjną, to powinniśmy się 

zastanowić, czy to teraz jest ten czas. Pewnie, że jest ważne. Natomiast kanalizacja uważam, 

że powinna być bardziej priorytetowa w naszej gminie, bo jako jedna z niewielu gmin tu  

w okolicy to mamy sporo jeszcze do zrobienia”. Dodał: „Od Rady będzie zależeć, czy pójdzie 

ta droga, czy ta kanalizacja. Dyskutujmy. Jest ten czas, (…) bo za chwilę będzie trzeba jakieś 

zadania formułować i tą dyskusję możemy prowadzić, nawet na tym forum”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że budowa kanalizacji oraz drogi to ważne tematy, do których należy wrócić na 

Komisjach Rady. Powiedział, że trasą o dużym znaczeniu jest droga prowadząca do 

Sypniewa, ze względu na funkcjonującą w tej miejscowości szkołę rolniczą.  

Podziękował Pani Dyrektor Iwonie Matejczyk-Obremskiej za szybkie umieszczenie 

informacji o wydarzeniu z dnia 27 maja 2022 r. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Zapytał, czy Pan Burmistrz posiada informacje na temat odbioru chodnika w Dźwiersznie 

Wielkim. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że spróbuje uzyskać informację na ten temat i powiadomi radnego Czesława 

Malaka. 
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Ad. 30 Zakończenie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:55 zakończył obrady XLIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

/-/ Łukasz Sobieszczyk       /-/ Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 2176 z późn. zm.) oraz art. 

24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 

2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej - 

4.5.2016 L 119/1. 

 


